
دومين پيروزي 
شيوا نوروزي
    گزارش

تيم ملي واليبال 
در رقابت ه�اي 
انتخابي المپيک برابر قزاقستان به دست آمد. 
اين رقابت ها که از روز سه شنبه در چين آغاز 
شده با برد بلندقامتان کشورمان مقابل قزاق ها 
ادامه پيدا کرد ت�ا ش�اگردان کولاکوويچ در 
دومين گام هم موفق ش�وند و ب�ا دو پيروزي 
متوالي ام�روز به مصاف چي�ن ميزبان بروند. 
سرمربي مونته نگرویي ایران روز گذشته تصميم 
گرفت به بازیکنان قدیمي خود س��عيد معروف، 
موسوي و... استراحت بدهد و جوانان ملي پوش 
این فرصت را پيدا کردند تا در بازي با قزاقستان 
اندوخته هایشان را به معرض نمایش بگذارند که 
موفق ش��دند با پيروزي 3 بر صفر پاسخ اعتماد 

کادر فني را بدهند. 
  تلنگري به موقع 

از همان ابتداي بازي معلوم بود که قزاقستان در 
مقابل واليبال ایران نمي تواند عرض اندام کند. با 
این حال در س��ت اول و در حالي که با نتيجه 16 
– 11 از حریف پيش بودیم، وقت استراحت فني 
به نفع ما اعلام شد. در همين وقفه کوتاه بود که 
اوضاع تغيير کرد و قزاق ها با جبران امتيازهاي از 

دست رفته 17 – 16 از ایران پيش افتادند!
 خوشبختانه با تذکرات به موقع سرمربي، ملي پوشان 
خيلي زود به خود آمدند. اگرچه امتيازات پایاپاي 
پيش مي رفت، اما در نهایت برتري 28 – 26 به سود 

کشورمان در ست اول ثبت شد. بلندقامتان در ادامه 
بازي متفاوتي از خود نشان دادند و حریف را آچمز 
کردند. پيروزي در ست هاي دوم و سوم )25 – 16 و 
25 - 18( دومين برتري واليبال ایران در رقابت هاي 
انتخابي المپيک 2020 را قطعي کرد. آماري که 
از سوي FIVB منتشر ش��د حاکي از برتري تيم 
ایگور کولاکوویچ بود. مرتضي شریفي که یک تنه 
19 امتياز کسب کرده بود به عنوان امتيازآورترین 
بازیکن ميدان انتخاب شد و 21 امتياز از 43 امتياز 
ایران نيز روی اشتباه بازیکنان قزاق به دست آمد. 

  جدال با ميزبان
رویارویي با ميزبان رقابت هاي انتخابي در قاره آسيا 
حساسيت زیادي دارد. از یک س��و تيم ایران هر دو 
بازي قبلي را برده و به س��هميه بازي هاي المپيک 
مي اندیشد و از سوي دیگر چيني ها نيز عملکرد خوبي 
داش��ته اند و آنها هم رؤیاي حضور در توکيو 2020 
را در س��ر می پرورانند. نبرد ایران و چين در واليبال 
قدمتی طولاني دارد و پيروزي در این بازي براي تيم 
کشورمان به نوعي حيثيتي محسوب مي شود. ایران 
قدرت اول واليبال قاره است و قطعاً کولاکوویچ براي 
بازي امروز برنامه ویژه ای در نظر گرفته است. نکته 
دیگر اینکه روز گذشته شکست 3بر صفر استراليا 
برابر قطر شگفتي رقابت ها را رقم زد، نتيجه اي که 
کسي انتظارش را نداشت. ملي پوشان ایراني نيز نباید 
با دست کم گرفتن چين اجازه خلق دومين شگفتي 
رقابت ها را بدهند. در دیگر بازي دیروز کره جنوبي 3 

بر صفر هند را شکست داد. 

  جذابيت صعود به المپيک
کولاکوویچ پس از بازي دیروز شرایط رقابت هاي 
انتخابي را دشوار خواند: »مسابقه با قزاقستان یکي 
از بازي هاي ایران در مس��ير راه یابي به المپيک 
بود. یک مسابقه براي رس��يدن به هدفی بزرگ 
که گرفتن بليت توکيو اس��ت. قزاقستان در ست 
نخست ما را ش��گفت  زده کرد. بازیکنان این تيم 
خيلي قدرتمند سرویس می زدند، شانس پيروزي 
در این ست را هم داشتند، اما به اندازه بازیکنان 
ایران دقيق نبودند و با اش��تباهاتي که داش��تند 
نتيجه ست نخست را به ایران واگذار کردند. بعد 
از ست اول، ما بازي را کنترل کردیم، البته قزاق ها 
نيز به سرویس هاي قدرتمند خود ادامه دادند. این 
تيم در دفاع و ضدحمله هم خوب عمل کرد. باید 
به روند خوبمان ادامه دهيم و فردا با چين روبه رو 
ش��ویم. تمام بازي هاي این تورنمنت براي ایران 
اهميت زیادي دارد، همانطور که براي دیگر تيم ها 
نيز مهم است. در گروه ما، وضعيت مشخص است 
و ایران و چين به مرحله نيمه نهایي صعود کرده اند، 
اما نمي دانم حریف ایران در مرحله نيمه نهایي چه 
تيمي خواهد بود.« سرمربي تيم ملي با اشاره به 
قطعي ش��دن صعود قطر گفت: »در دیگر گروه 
این رقابت ها صعود قطر قطعي ش��ده است. تيم 
دوم این گروه در مس��ابقه ای که امروز بين کره و 
استراليا برگزار مي شود، مش��خص خواهد شد. 
قطر با ارائه یک بازي خوب مقابل استراليا همه را 
سورپرایز کرد. البته کره هم با یک نمایش خوب 

کار را براي استراليا س��خت کرده است. استراليا 
یک��ي از بهترین تيم هاي ش��رکت کننده در این 
رقابت هاست، اما مسابقات انتخابي المپيک مهم 
است و همه شانس دارند و با تمام قدرت آمده اند. 
تيم هاي صاحب نام با فرم خوبي در این رقابت ها 
حضور دارند و ب��راي هر تيمي رفت��ن به توکيو 

فوق العاده جذاب است.«
  شگفتي بي شگفتي

س��عيد معروف پيروزي بر چي��ن را تنها هدف 
ملي پوش��ان در بازي امروز خواند. کاپيتان تيم 
مل��ي واليبال پ��س از برتري مقابل قزاقس��تان 
عملک��رد بازیکنان جوان را عال��ي توصيف کرد: 
»قزاقستان در ست اول امتياز به امتياز جنگيد و 
با ایران پيش آمد. در ست هاي دوم و سوم ایران 
نمایشی عالي داشت و موفق به شکست حریف 
خود شد. بازیکنان در سرویس خيلي خوب بودند 
و این بازي را با موفقيت پشت سر گذاشتند. فعلًا 
درباره نتایج گروه  دیگر فکر نمي کنيم و باید بدون 
هيچ شگفتي چين را شکست دهيم. نتایج دیگر 
بازي ها براي تيم فرق��ي نمي کند. نتيجه بازي با 
چين براي ایران در مراح��ل نيمه نهایي و نهایي 
مسابقات مهم و تعيين کننده است. براي مسابقه 
با چين آماده ایم. در چند سال گذشته هميشه با 
چين بازي کرده ایم و هميش��ه هم بازي سختي 
مقابل این تيم داش��ته ایم. در حال حاضر خيلي 
احس��اس آمادگي و قدرت داری��م و به پيروزي 

مقابل چين اميدوار هستيم.«
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حمله به ديوار چين با توپ پر دنيا حيدري

فريدون حسن

هفته نوزدهم ليگ برتر بسکتبال 
هفته نوزدهم رقابت هاي ليگ برتر بسکتبال عصر امروز برگزار مي شود. در 
جریان بازي هاي این هفته شهرداري گرگان صدرنشين مهمان رعد پدافند 
شهرکرد اس��ت. گرگاني ها براي ادامه صدرنشيني باید پيروز شوند، چون 
فاصله یک امتيازي با تيم دوم اصلاً حاشيه امنيت مناسبي نيست. شيميدر 
قم ميزبان توفارقان آذرشهر است، پتروشيمي تيم دوم جدول رده بندي در 
اصفهان مهمان ذوب آهن اصفهان است. پالایش نفت آبادان در این شهر به 
مصاف نيروي زميني تهران مي رود، مهرام در قزوین مهمان شورا و شهرداري 
این شهر است و در مشهد آویژه صنعت ميزبان شهرداري بندرعباس است. 

بازي اکسون تهران و مس کرمان هم به زمان دیگري موکول شد.  

سازمان بازرسي فقط توصيه کرده بود
مهدي علي نژاد، سرپرست معاونت توسعه ورزش قهرماني و حرفه اي وزارت 
ورزش و جوانان در مورد لغو اردوهاي آماده سازي خارجي گفت: »سياست 
وزارت ورزش و جوانان این است که در ش��رایط اقتصادي خاص موجود 
صرفاً در مواردي که ضرورت وجود دارد اعزام صورت گيرد که این نگاه در 
ارتباط با مسابقات یا برگزاري اردوهاي خارجي است که در مورد این مسئله 
طي سال جاري سختگيري هاي خاصي مدنظر قرار گرفته است. در مورد 
باشگاه هاي فوتبال حسب صحبت هایي که صورت گرفته، اجباري در کار 
نبوده و سازمان بازرسي توصيه کرده که بهتر است چنين اقدامي مدنظر قرار 
گيرد. ضرورت  برپایي اردوهاي خارج از کشور در شوراي برون مرزي بررسي 
مي شود و بارها از فدراسيون ها خواسته ایم که شرایط خاص کشور را در 

نظر بگيرند و کمک کنند تا کمترین فشار ارزي به کشور وارد شود.«

 ورزش ايران نسبت به روانشناسي 
بي تفاوت است 

حضور روانشناسان در کنار کاروان اعزامي 
ایران به المپيک 2020 توکيو یک ضرورت 
است، چراکه ورزشکاران قبل، حين و پس 
از پایان رقابت ها به حضور روانشناس نياز 
دارند و تمامي کشورهاي پيشرفته در کنار 
تيم هاي ورزشي خود از حضور روانشناسان 
بهره مي برند. مسئولان ورزشي کشور اما 
اعتقادي به اعزام روانشناس همراه تيم هاي 
ورزش��ي ندارند. حال آنکه کش��ورهاي 
پيشتاز در ورزش بيش از 50 سال قبل از 
روانشناس ورزشي در کنار تيم هاي خود استفاده می کردند. البته استفاده 
از روانشناسی ورزشي در مسابقات رایج تر است و در زمان ایجاد فضاي 
رقابتي به آن توجه بيشتري مي شود، اما ما نه تنها در حوزه تمرین، بلکه 
در بخش رقابتي نيز در استفاده از روانشناسان ورزشي از سایر کشورها 
عقب هستيم و متأسفانه روانشناس ورزشي در حوزه تمرین اصلاً در ایران 
تعریف نشده است. در واقع تفاوت ورزشکاران در رویدادهاي بين المللي 
بيشتر در بخش ذهني است که خود را نشان مي دهد، اما در ایران تعریف 
و اعتقادي در این زمينه وجود ندارد. به همي��ن منظور با ارائه خدمات 
رایگان در ستاد پزشکي ورزشي سعي داریم به ورزشکاران نشان دهيم 
که تا چه ميزان وجود روانشناس در کسب موفقيت آنها مؤثر است، اما 
متأسفانه دید مثبتي به این مس��ئله وجود ندارد و برخي از ورزشکاران 
به این مسئله اعتقادي ندارند، چراکه بعضاً معتقدند پيشرفت و کسب 
موفقيت بيشتر مربوط به مسائل جسمي است و مسائل ذهني از اهميت 
چنداني برخوردار نيستند. در حالي که ورزش��کاران اگر بتوانند از نظر 
ذهني خود را در مسابقات مدیریت کنند، به راحتي مي توانند 50 درصد 
آنچه در تمرینات هستند را در ميدان مسابقه به نمایش بگذارند و به مدال 
دست یابند. ورزشکاران ایراني زماني که به ميدان مي روند به حدي تحت 
فشار هستند که هميشه نمي توانند آنچه در تمرینات بودند را به نمایش 
بگذارند و به مدال هایي که حق شان است دست یابند و این نشان مي دهد 
که آمادگي ذهني به اندازه آمادگي جسماني، تکنيکي و تاکتيکي مهم 
است، اما به اعزام روانشناس همراه تيم هاي ورزشي ایراني نگاه مثبتي 

وجود ندارد و این مسئله به ضرر ورزشکاران تمام مي شود.

سحر زارعي

 روانشناس ورزشي فدراسيون 
پزشکي ورزشي

حمايت پارالمپيکي ها از انتقام سپاه
کميته ملي پارالمپيک ایران در پي انتقام سپاه پاسداران انقلاب اسلامي از 

امریکاي جنایتکار بيانيه  صادر کرد. 
بسم الله القاصم الجبارین 

دست انتقام الهي از آس��تين قدرتمند فرزندان عزیز ملت ایران در سپاه 
پاسداران بيرون آمد. امریکاي جنایتکار با ترور سردار سپاه اسلام داغي 
بر دل امت اسلامي نهاد که جز با فروپاشي رژیم منحوس اسرائيل و جمع 
شدن بساط نحس شان از منطقه سرد نخواهد شد. گرچه جسم حاج قاسم 
در ميان ما نيست و در جوار رحمت الهي و در کنار دوستان شهيدش آرميده 
و به آرزوي دیرینه خود نائل آمده، اما روح بلندش ناظر است که ملت ایران 
و امت اسلامي همه آماده اند براي راهي که بنا نهاد تا آخرین قطره خون 
خود ایستادگي کنند. ما ورزشکاران کميته ملي پارالمپيک با تبریک وجود 
چنين ابرمردي که مایه افتخار همه آزادگان عالم است و با تسليت فقدان 
این عزیز به محضر مبارک حضرت امام خامنه اي، حمایت قاطع خود را از 
انتقام موشکي سپاه پاسداران اعلام مي داریم. در پایان به روح بلند و ملکوتي 
ابومهدي المهندس درود و سلام مي فرستيم و بر جایگاه رفيع شهيدان 

غبطه مي خوریم »إناّ إن شاء الله بهم لاحقون«.

قرار بود جامي در 
سعيد احمدیان

      کشتی
حد ن��ام و اعتبار 
غلامرض��ا تختي 
باشد، پاي بزرگان کشتي جهان را به ایران باز کند و 
یک جام معتبر در کشتي جهان شود. در این سال ها 
از ج��ام تختي ن��ه اعتب��اري مانده و ن��ه نامي که 
کشتي گيران مطرح دنيا را وسوسه کند که دعوتنامه 
ایران را بي پاسخ نگذارند. هر سال کمرنگ تر از سال 
قبل و هر سال بي چهره تر و کشتي گير نامي کمتري 
از س��ال قبل؛ این حکایت رقابت هاي بين المللي 
جام تختي است، رقابت هایي که از دیروز چهلمين 
دوره آن در بخش کشتي آزاد به ميزباني کرمانشاه 
آغاز شده است. البته یک شروع سرد و بي روح که 
کمتر هيجاني براي تماشاگران کرمانشاهي داشت 
که در این هواي سرد شال و کلاه کنند و خودشان 
را به خيابان بهشتي و سالن ورزشي امام خميني 
شهرشان برسانند.  در حالي جام تختي در یک دهه 
اخير کيفيت خ��ود را از دس��ت داده و روند نزولي 
داش��ته که این مس��ابقات در دهه هاي 60 و 70 
شمسي یکي از پرهيجان ترین جام هاي بين المللي 
بود که در ایران برگزار مي شد. از حضور ستاره هاي 
نامدار کشتي دنيا گرفته تا ستاره هاي کشتي ایران 
دعوت براي مبارزه روي تشک این مسابقات را رد 
نمي کردند. در دهه 80 و به خصوص در دهه 90 
ميلادي جام تختي هر سال که مي گذشت خالي تر 
از کشتي گيران اس��م و رس��م  دار و حتي ایراني 
مي شد و اغلب کشتي گيران مطرح حضور در این 
رقابت ها را رد مي کردند. از سوي دیگر استقبال 
تيم هاي خارجي هم از حضور در جام تختي هر 

سال کمتر مي شود مانند امسال که تنها سه 
تيم خارجي در کرمانشاه حضور دارند؛ 
روسيه، اوکراین و ارمنستان، آن هم در 
ش��رایطي ک��ه روس ه��ا تنها ب��ا یک 

کشتي گير به جام تختي آمده اند. این در 
حالي است که در سي و نهمين دوره این 

رقابت ها که س��ال گذش��ته 
برگزار ش��د 9 تيم خارجي 
حضور داشتند، اما امسال با 
کاهش 70درصدي به سه تيم 

رسيده است. به نظر مي رسد کاهش کيفيت این 
جام بين المللي که قرار بود با جام هاي معتبري 
مانند پارگين، علي اف و کراسنویاس��ک روسيه، 
جایزه بزرگ باکو و یاشار دوغون ترکيه رقابت کند، 
ریشه در عوامل مهم تري دارد.  قطعاً یکي از عوامل 
مهم در تشویق برای حضور تيم هاي قدرتمند در 
جام تختي، جوایز دلاري آن اس��ت. در یک دهه 
گذشته با توجه به افزایش قيمت دلار در دو بازه 
زماني، مسئولان فدراسيون کشتي با محدودیتي 
که در بودجه داشتند، نتوانستند جوایز بالایي براي 
این رقابت ها در نظر بگيرن��د. علاوه بر این خارج 
شدن جام تختي از رنکينگ بين المللي هم سبب 
ش��ده تيم هاي خارجي اغلب به حض��ور در این 
مسابقات پاسخ منفي بدهند و این جام برخلاف 
برچس��ب بين المللي آن، امروز به ميداني براي 

رقابت کشتي گيران داخلي تبدیل شود. 

آغاز مسابقات فوتبال زير 23 سال آسيا و انتخابي المپيک 

ازبک ها، اولين گام اميدها براي رفتن به توکيو

حاشيه اي بر آمار چهلمين دوره رقابت هاي کشتي جام تختي در کرمانشاه

اعتبار از دست رفته!

تيم فوتبال اميد 
اشرف رامين
     فوتبال

براي شکستن یک 
طلسم طولاني از 
امروز براي صع��ود به بازي ه��اي المپيک 2020 
مي جنگد. مسابقات فوتبال زیر 23 سال آسيا امروز 
در تایلند آغاز مي شود و ملي پوشان کشورمان در 

نخستين گام به مصاف تيم ازبکستان مي روند.
 شاگردان حميد استيلي با قرار گرفتن در گروه سوم 
بازي ها با تيم هاي چين، کره جنوبي و ازبکستان 
همگروه هستند. در گروه مرگ هر چهار تيم حاضر 
براي کسب سهميه توکيو مي جنگند و این همان 
چيزي است که کار را براي اميدهاي ایران سخت 
مي کند. حریف امروز ما مدافع عنوان قهرماني است؛ 
ازبک ها دو سال پيش قهرمان این رده سني شدند و 
از آن تيم پنج بازیکن در این دوره حضور دارند. دیدار 
دوستانه دو تيم با پيروزي ازبکستان به پایان رسيد. 
اميدها با هدایت کرانچار به مرحله نهایي رقابت ها 
رسيدند و پس از او نيز مدتي فرهاد مجيدي سکاندار 
تيم ملي شد و در نهایت این حميد استيلي بود که 
به عنوان سرمربي در تایلند روي نيمکت تيم ملي 
مي نشيند. اس��تيلي در نشس��ت خبري پيش از 
شروع مسابقات از آمادگي ش��اگردانش صحبت 
کرد: »ما بهترین و آماده ترین نفرات این رده سني 
را انتخاب کرده ایم و با تمرکز و آمادگي کامل براي 
انجام اولين مسابقه آماده مي شویم. فوتبال ایران 
همواره یکي از قدرت هاي برتر آسيا بوده و در رده 

بزرگس��الان جایگاه نخس��ت رده بندي قاره را در 
اختيار داش��ته، اما یکي از مشکلات اصلي در این 
رده سني تقویم  AFC است. بازي هاي انتخابي 
در فيفادي برگزار نمي ش��ود و تيم هاي المپيک 
ما هميش��ه براي اس��تفاده از بازیکنان باشگاه ها 
در تمرینات و اردوها دچار مش��کل بوده اند. ما به 
گذش��ته فکر نمي کنيم و اینجا هس��تيم تا اتفاق 
دیگري را رقم بزنيم.« س��رمربي تي��م ملي ایران 
شانس هر چهار تيم گروه  C را براي کسب سهميه 
یکسان خواند: »تمام حریفان خودمان را به خوبي 
آناليز کرده ایم و با شناخت کافی به اینجا آمده ایم. 
ما در یک گروه سخت قرار داریم که به نظر من هر 
چهار تيم براي صعود شانس دارند و رقابت بسيار 
نزدیکي وج��ود دارد. ب��ازي اول در هر تورنمنتي 
سخت ترین بازي اس��ت، خصوصاً وقتي برابر تيم 
خوبي مثل ازبکستان قرار بگيرید. فراموش نکنيد 
که ما ایران هس��تيم و هدفي جز صعود نخواهيم 
داشت.« لوبينکو درولوویچ، سرمربي تيم المپيک 
ازبکستان نيز با تأکيد بر تمرکز روي بازي با ایران 
اظهار داشت: »مي دانيم در چه گروه سختي قرار 
داریم. با وجود این م��ا با انتخاب بهترین نفرات به 
تایلند آمده ایم و براي حضور در این مس��ابقات به 
خوبي آماده ش��ده ایم. همه حریفانمان قدرتمند 
هستند و از آنها شناخت خوبي داریم. کار خودمان 
را قدم به قدم آغاز مي کنيم و تمرکزمان روي بازي 

اول برابر ایران است.«

قزاقستان هم حريف تيم ملي واليبال ايران نشد
ورزش کشور کيش و مات شطرنج نشود

ورزش کشور این روزها درگير حاشيه اي است که بيشتر از قبل سوءمدیریت 
و عدم تدبير را در آن نشان مي دهد. اینکه فدراسيوني مانند شطرنج که نه 
المپيکي است و نه جایي در بازي هاي آسيایي دارد، طي هفته هاي گذشته 

اینقدر براي ورزش کشور هزینه ساز شده جاي تعجب دارد. 
بروز این همه حاشيه در رش��ته اي که تا چند دهه پيش درباره بودن یا 
نبودنش در ورزش تردید داشتيم، نش��ان از آن دارد که ظاهراً مدیریت 
حاکم بر این فدراسيون توانایي کنترل اوضاع را ندارد، به گونه اي که حالا 
باید نگران کيش و مات شدن کل ورزش کشور به خاطر حواشي شطرنج 
باشيم. فدراسيون شطرنج حاشيه نداشت و آرام به نظر مي رسيد و طبيعي 
بود که پهلوان زاده براي ریاست بر چنين فدراسيون و رشته بي سر وصدا و 
ساکتي مشکلی نداشته باشد، اما بروز این همه حاشيه و بدتر از آن عبور از 
خط قرمز نظام جمهوري اسلامي و حتي مذهبي حالا این را ثابت مي کند 

که پهلوان زاده واقعاً در اداره فدراسيون با مشکل مواجه است. 
در تأیيد این ادعا همين ب��س که طي این مدت هر بار که حاش��يه اي 
درست شده جناب رئيس اعلام کرده که اعزام شخصي بوده و فدراسيون 
در آن نقشي نداشته است و حالا کار به جایي رسيده که شطرنج بازان هم 

مقابل رئيس قدعلم کرده  و عليه او موضع گيري مي کنند. 
حال سؤال اینجاست که چرا ش��طرنج باید براي ورزش کشور اینگونه 
هزینه سازي کند؟ در اینکه قهرمانان این رشته زحمات زیادي را متحمل 
شده اند و بارها با پيروزي هاي درخشان باعث سربلندي نام ایران و شادي 
علاقه مندان شده اند هيچ شکي نيست، اما همانطور که گفته شد این 
رشته جایي در المپيک و بازي هاي آس��يایي ندارد. بنابراین با تنش و 
حساسيتی به مراتب کمتر از رشته اي المپيکي روبه رو است و مي توان 
بس��يار راحت تر براي اجراي محدودیت ها در اعزام ها و حتي ش��رکت 
نکردن در برخي مس��ابقات برنامه ریزي کرد. با این حال عدم مدیریت 
درست و فرافکني در پاسخ هاي داده شده در مواردي که طي چند هفته 
گذشته دیده و شنيده ش��ده حالا کار را به جایي رسانده که کل ورزش 
کشور با خطر مواجه شده است، آن هم به خاطر رشته اي که نه المپيکي 

است و نه جایگاهي در بازي هاي آسيایي دارد. 
اینکه فدراسيون شطرنج نتواند ورزشکاران خود را کنترل کند و بعد با 
فرافکني و توجيهات بي منطق و سرس��ري بخواهد خود را در بروز این 
حواشي بي تقصير نشان دهد مهر تأیيدي بر سوءمدیریت حاکم بر این 
فدراسيون است. فدراسيوني که نمي تواند مانع اعزام ورزشکاران خود به 
رقابت هاي مشکوک شود و حتي توانایی این را ندارد که آنها را در مقيد 
بودن به ارزش هاي دیني و مذهبي کنترل کند. این فدراسيون همواره 

بعد از وقوع حاشيه فقط از زیر بار مسئوليت شانه خالي کرده است. 
سؤال بعدي اینجاست که اگر شطرنج بازان حاضر در این رویدادها مقامي 
کسب مي کردند آیا باز هم فدراسيون شطرنج و شخص جناب پهلوان زاده 
اینگونه اعزام ها را شخصي اعلام مي کرد یا اینکه آن وقت این فدراسيون 

بود که با تلاش و زحمت فراوان ترتيب این اعزام ها را داده بود؟
به نظر مي رسد وزارت ورزش براي جلوگيري از بروز اتفاقي ناخوشایند که 
به ضرر کل ورزش کشور، آن هم در ماه هاي منتهي به المپيک بينجامد 
باید فکري اساسي به حال شطرنج و فدراسيون آن کند، چراکه با احترام 
به تمام شطرنج بازان قهرمان و متعهد کشور به طور حتم حضور شطرنج 
در مسابقات مختلف و پرحاشيه در س��ایه بي اخلاقي ها و بي قيدي هاي 
برخي چهره هاي این رشته، حتي اگر با موفقيت هم همراه باشد اینقدر 
نمي ارزد که کل ورزش کشور را براي کس��ب آنها با خطر روبه رو کنيم. 
بنابراین باید با یک برنامه ریزي درست کاري کرد که تبعات حاشيه هاي 

به وجود آمده در شطرنج به کمترین حد ممکن برسد. 

پرسپوليس بازيچه رفيق بازي 
بدقولي هاي انصاريفرد سرانجام کار دست پرسپوليس داد و کالدرون 
قيد حضور دوباره در پرسپوليس را زد، آن هم در حالي که با صدرنشين 
کردن سرخپوشان اميد زيادي به تکرار قهرماني هاي اين تيم داشت. 
با وجود اینکه گفته مي شد کالدرون تأکيد کرده قصد استفاده از حق قانوني 
خود براي فسخ قرارداد را دارد، اما این اميد وجود داشت که باشگاه با حل 
و فصل مشکلات بار دیگر او را روي نيمکت سرخپوشان بنشاند، اما حالا 
بحث قطع همکاري کالدرون با پرسپوليس خيلي جدي تر شده، وقتي او به 

دستيارانش گفته که وسایل خود را جمع و ایران را ترک کنند.
مرد آرژانتيني نيمکت سرخپوش��ان که یک نيم فص��ل به رغم دریافت 
مطالباتش دم نزد و کار خودش را کرد، انتظار داشت در تعطيلات نيم فصل 
انصاریفرد هم مانن��د او به وظایف خود عمل کند، اما عدم عملي ش��دن 
وعده هاي مدیرعامل سرخپوشان این تصور را ایجاد کرد که او علاقه اي به 
ادامه این همکاري ندارد، چراکه به رغم ادعاي امضای قرارداد با اسپانسرهاي 
جدید براي حل مشکلات مالي، نه اقدامي براي پرداخت مطالبات قبلي 

بازیکنان انجام شده و نه حتي قسط هاي قرارداد کالدرون. 
   نوش دارو پس از مرگ سهراب

اما درست روزي که خبر قطع همکاري کالدرون دست به دست مي شد، 
مدیر روابط عمومي باشگاه پرسپوليس از پرداخت قسط اول کالدرون 
خبر داد: »زمان حضور انصاریفرد 180 هزار دلار در سه مقطع به حساب 
او واریز شد و دیروز و امروز هم اقدام  لازم  براي واریز 120 هزار دلار قسط 
اول انجام شد و قسط دوم نيز به زودي واریز مي شود.« در واقع قدوسي 
امروز همان حرف هایي را مي زند که پيشتر عرب در خصوص برانکو زده 
بود، اما باور حرف هاي روابط عمومي باشگاه زماني سخت مي شود که به 
یاد مي آوریم انصاریفرد اوایل این ماه از تسویه قسط اول خبر داده بود که 

با حرف هاي روز گذشته روابط عمومي این باشگاه منافات دارد!
 اما این بار حتي اگر حرف هاي باش��گاه در خصوص تس��ویه قسط اول 
کالدرون درست باشد، این اتفاق باید خيلي زودتر از فسخ قرارداد می افتاد 
نه وقتي کار از کار گذشته، هرچند که قسط دوم هم همچنان باقي مانده 

و پرداخت نشده است!
  خواسته هاي به حق

در واقع به نظر مي رسد مدیرعامل سرخپوشان همان زمان که از اختلاف نظر 
بين سرمربي با سرپرست و مدیر روابط عمومي باشگاه باخبر شد قيد ادامه 
همکاري با کالدرون را زد. حال آنکه در آغاز ش��روع کارش تأکيد داشت 
کاري را انجام مي دهد که هوادار مي خواهد و اولویتش را قهرماني در آسيا 
عنوان کرده بود، اما حالا با گام برداشتن برخلاف خواسته هاي هواداران و 
معضلي که براي پرسپوليس ایجاد کرده، قهرماني در ليگ را هم به چالش 

کشيده، چه برسد به قهرماني در آسيا! 
با وجود این نزدیکان باشگاه سعي دارند با غيرحرفه اي خواندن کالدرون، 
اوضاع را وارونه جلوه دهند، به طوري که فارس طي گزارشي در نکوهش 
سرمربي سرخپوش��ان مي نویس��د: »کالدرون که ابتدا خواسته هایش 
متفاوت با ماجراي استراماچوني با اس��تقلال بود، اکنون در همان راه 
قدم برداشته و مي خواهد باش��گاه را تحت فشار خواس��ته هایش قرار 
دهد.« این در حالی است که خواسته هاي کالدرون در خصوص پرداخت 
مطالبات فصل گذشته شاگردانش و همچنين تسویه دو قسط کادر فني 
که مدت ها از آن گذشته و جذب دو، س��ه بازیکن براي تقویت تيم در 
نيم فصل درخواست زیاد و غيرمعقولی نيست، خصوصاً که او تأکيد کرده 
بود بازیکن خارجي نمي خواهدو ترجيح مي دهد پولي که قرار است به 

جيب خارجي ها برود به شاگردان خودش برسد. 
  رايزني يا بازي با افکار عمومي 

باشگاه پرسپوليس اما همچنان از رایزني براي برگرداندن کالدرون خبر 
مي دهد. در حالي که اخبار منتشر شده از راهروهاي باشگاه نشان از مذاکره 
مدیران پرسپوليس با گزینه هاي جایگزیني مرد آرژانتيني دارد. باشگاه رسماً 
از رایزني ها براي بازگشت او مي گوید: »باشگاه مکرر از همراهي کالدرون 
و  بازیکنان  در دریافت مطالبات تقدیر کرده و طي روزهاي اخير هم طبق 
خواسته  سرمربي درباره حل و فصل مطالبات کادر و بازیکنان اقدام و گزارش 
مکتوب را براي سرمربي ایميل کرده است.« حالا باید دید این ادعا به رغم 
بدقولي هاي قبلي نشان از تلاش هاي باشگاه براي بازگرداندن کالدرون دارد 
یا تنها بازي با افکار عمومي براي خریدن زمان و آرام کردن جو است، مسئله 

مهمي که به زودي و طي چند روز آینده مشخص خواهد شد.


